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Sammanträde torsdagen den 26 oktober 2017 kl. 17.30-19.10   
Folkets Husby, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

 
Ledamöter 

Elvir Kazinic (S) ordförande 

Benjamin Dousa (M), vice ordförande  

Kerstin Aggefors (S)  

Staffan Svärd (S) 

Galina Monsalves Leal (S) 

Martin Michel (MP) 

Anki Erdmann (V)  

Aleks Sakala (M) 

Tatjana Kovacic (M) 

Kerstin Thufvesson (M) 

Mats Rydelius (M) 

Amela de la Cruz (L) 

Ersättare 

Estanislao Mboro (S) 

Soma Amin (S)  

Kyllikki Iroegbu (S) 

Basit Choudhury (M) 

Jean-Robert Nino (M) 

Banar Sabet (C) 

Sofia Tahko (KD) 

 

  

    
Tjänstgörande ersättare 

Lara Siadat (MP) för Ahmet Music (MP).  
 Tjänstgörande ersättare 

 

     
Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-6: stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, avdelningschef Ulrika 

Axelsson § 4 och nämndsekreterare Tove Nilsson.                                                                                                             
 

Öppet sammanträde §§ 7-24: stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, strateg Ingrid Friberg, 

kanslichef Johan Hernman, ekonomichef Alex Baena, avdelningschef Ulrika 

Axelsson, avdelningschef Susanne Tengberg, tf avdelningschef Aila Laukkonen,  

tf avdelningschef Annika Björklund, administrativ sekreterare Monica Holst och 

nämndsekreterare Tove Nilsson.    

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

 
Personalföreträdare  

Öppet sammanträde §§ 7-24: Riitta Eddib (Kommunal). 

 Personalföreträdare 

 
Utses att justera  

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Ordföranden Elvir Kazinic (S) samt vice ordföranden Benjamin Dousa (M)  Utses att justera  
   

Dag för justering     
2017-11-01 

 

Sekreterare 

 

  

 
Ordförande  

         

 
        Vice ordförande  

 

 

 

        Paragrafnr 1-24 Antal blad 32 

 
   

Vice ordförande 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

26 oktober 2017 
 

Sida 2 

 

 

  

 

Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 26 oktober 2017 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:00  

 
Plats: Folkets Husby, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   
 

 

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 3, 4 och 12 

 

Justerat den 26 oktober 2017  

 

 

 

Ordföranden Elvir Kazinic (S) 
 
 
 

Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 
  
 
 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) samt vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum onsdagen den  

1 november 2017.  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

26 oktober 2017 
 

Sida 4 

 

 

  

§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

21 september 2017 justerats den 27 september 2017.    
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§ 3 
Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap. 10 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-410-2017.  
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§ 4 
Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i enskilt ärende 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.4.-394-2017 
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§ 5 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 4 oktober 2017 och den  

18 oktober 2017.  

 

Ajournering 
Nämnden ajournerade sig från klockan 17.45 för allmänhetens frågestund. 

Sammanträdet återupptogs klockan 19.00.  
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§ 6 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Information från förvaltningen 

 

 Ulla Thorslund, som tillträdde tjänsten som stadsdelsdirektör för 

förvaltningen den 9 oktober 2017, hälsades välkommen.  

 

 Ingrid Friberg, strateg och ställföreträdande stadsdelsdirektör, hälsades 

välkommen.  

 

 Ulla Thorslund informerade om att nämnden är inbjuden till en 

presentation av förvaltningens förslag till verksamhetsplan med budget 

för år 2018 den 13 november 2017 i Kista.  

 

 Ulla Thorslund informerade om att nämnden är inbjuden till julbord på 

Folkets Husby efter sammanträdet den 19 december 2017.  

 

Frågor från nämnden: 

 

 Aleks Sakala (M) frågade vem som ansvarar för skadedjursbekämpning 

i staden. Han påtalade att det finns stora problem med råttor och duvor i 

stadsdelsområdet, bland annat på Kista busstorg. På vissa ställen finns 

även problem med kaniner och harar. Han undrade om sterilisering är 

aktuellt och framförde att det finns medel för sterilisering som kan 

placeras ut och som inte är skadligt för miljön, andra djur eller 

människor. Lara Siadat (MP) framförde en invändning mot 

beskrivningen att det finns helt ofarliga kemikalier för sterilisering.  

 

Ulla Thorslund svarade att förvaltningen tar med sig frågan och 

återkommer med svar vid nästa nämndsammanträde. 

 

 Aleks Sakala frågade också vilka åtgärder förvaltningen arbetar med för 

att motverka droghandeln, som utgör ett allvarligt socialt problem i 

stadsdelsområdet, bland annat genom att missbrukare uppehåller sig på 

allmän plats där barn och andra boende rör sig.  

 

Ulla Thorslund svarade att förvaltningen även i denna fråga  

återkommer med svar vid nästa nämndsammanträde. 
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 Estanislao Mboro (S) frågade om förberedelserna för snöröjning inför 

vintern har påbörjats.  

 

Ulla Thorslund svarade att planering för snöröjning har påbörjats och att 

förvaltningen återkommer även i denna fråga vid nästa 

nämndsammanträde.  

 

 Banar Sabet (C) undrade vad som hänt med frågan om oroligheter vid 

Kista ungdomsgård under sommaren, som hon tog upp vid 

nämndsammanträdet i augusti.  

 

Susanne Tengberg, avdelningschef för Socialtjänst – stöd och service 

och förebyggande ungdomsinsatser, svarade att möten har hållits med 

chefer och tjänstemän som ansvarar för verksamheten och att 

verksamheten ska följas upp igen. 

 

 Martin Michel (MP) hur förvaltningen planerar att hantera bristen på 

fältassistenter och ungdomscoacher vid ungdomsgårdarna. Han framhöll 

att det handlar om viktiga yrkesgrupper och det behövs fler 

fältassistenter och att ungdomscoacherna behöver få längre anställningar 

och bättre anställningsvillkor. Han undrade också hur många 

fältassistenter som är i tjänst för närvarande.  

 

Susanne Tengberg svarade att förvaltningen har sju fältassistenttjänster 

och att fler ska anställas nästa år. En omorganisering av förvaltningens 

verksamhetsområden pågår och ett av de områden som ska förstärkas är  

det förebyggande arbetet.  
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§ 7 
Inkomna medborgarförslag 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om 

att skapa mötesplatser med aktiviteter för arbetslösa invandrare och pensionärer, 

dnr 1.2.4.-432-2017. 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om 

att inrätta ett integrationsråd i Rinkeby-Kista, dnr 1.2.4.-438-2017. 

 
Ärendet 
Förvaltningen hade redovisat följande inkomna medborgarförslag i en 

sammanställning daterad 26 augusti 2017: 

 

 Skapa mötesplatser med aktiviteter för arbetslösa invandrare och 

pensionärer, 2017-09-10. 

Dnr 1.2.4.-432-2017 

 

 Inrätta ett integrationsråd i Rinkeby-Kista, 2017-09-12. 

Dnr 1.2.4.-438-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle uppdra åt 

förvaltningen att bereda de inkomna medborgarförslagen.  
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§ 8 
Uppföljningsrapport till nämnden i oktober 2017 
 
Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport 

 
Ärendet 
Sammanlagt beräknas ett överskott om 5,8 mnkr före resultatöverföringar och          

6,9 mnkr efter resultatöverföringar. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 12 oktober 2017.  

Dnr 1.2.1.-454-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     
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§ 9 
Ny öppen förskola i Kista 
Inriktningsärende 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner inriktningen på projektering för att inrätta en 

öppen förskola i kvarteret Skalholt i Kista.  

 

Ärendet  
Kvarteret Skalholt ligger i verksamhetsområdet mitt i centrala Kista vid Jan 

Stenbecks torg. Kvarteret kommer att byggas om från kontor till ca 530-730 

bostäder, hotellverksamhet, lokaler för öppen förskola och verksamheter för 

centrumändamål i bottenvåningen. Den öppna förskolan beräknas omfatta 200 

kvm. Lokalen kommer att innehålla två större och två mindre rum för 

verksamheten, pentry, personalutrymme, toaletter, förråd, städutrymme och plats 

för barnvagnar. Stadsdelsförvaltningen har behov av en öppen förskola i Kista 

och bedömer det centrala läget vid Jan Stenbecks torg som positivt. 

Förvaltningen avser att återkomma med ett genomförandeärende till nämnden 

med detaljerade uppgifter om ekonomi och hyreskostnader. Förvaltningen 

föreslår att stadsdelsnämnden godkänner inriktningen på projektering för att 

inrätta en öppen förskola i kvarteret Skalholt i Kista.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 6 oktober 2017.  

Dnr 2.6.-427-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.       
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§ 10 
Ny förskola i centrala Kista 
Inriktningsärende 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner inriktningen på projektering för att inrätta en 

förskola med fyra avdelningar i fastigheten Hekla 1 i Kista. 

 

Ärendet  
Kontors- och industrifastigheten Hekla 1 i centrala Kista ska byggas om och 

kompletteras med bostäder, förskola och kontor samt publika verksamheter i 

entréplan. Detaljplanen för Hekla möjliggör för cirka 230 nya bostäder i Kista. I 

en av de föreslagna nya byggnaderna med 23 våningar planeras förskola med 

fyra avdelningar, centrumändamål och bostäder. I den närliggande fastigheten 

Skalholt planeras för 530-730 bostäder. Stadsdelsförvaltningen konstaterar att 

den planerade förskolan blir den första kommunala förskolan i nordöstra Kista. 

Behovet kommer att öka utifrån att fler bostäder planeras i närheten. 

Förvaltningen avser att återkomma med ett genomförandeärende med 

detaljerade uppgifter om ekonomi och hyresförhållanden. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 oktober 2017.  

Dnr 2.6.-428-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 
Särskilt uttalande  
Ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S), ledamoten Martin Michel (MP) och 

ledamoten Anki Erdmann (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

Enligt ärendet planeras en förskola med 4 avdelningar, ca 72 barn, i 

sockelvåningen till ett 23 våningar högt nybyggt bostadshus. Husen inom 

kvarteret Hekla och kvarteren omkring består av massiva, relativt stora och höga 

hus. Barnens skolgård/utemiljö bör vara solbelyst minst några timmar per dag 

och gårdens storlek ska vara lämpad för det antal barn som ska vistas på gården. 

 

Vi anser att höga miljökrav ska ställas på byggnader som ska vara barns dagliga 

vistelseort, och som ska användas under flera decennier framöver. 

 

Detta är i linje med Stockholms stads miljöprogram, som har högt satta mål 

exempelvis vad gäller energianvändning, giftfritt Stockholm och sund 
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inomhusmiljö. Miljöprogrammet, som alla stadens nämnder ska följa, slår fast 

att det är prioriterat att minska förekomsten av farliga ämnen på förskolor, bland 

annat genom att ställa krav i upphandling och vid byggande. 

 

Särskilt viktigt är att så kallade utfasningsämnen inte ska förekomma i 

byggnaden. Utfasningsämnen betraktas som särskilt farliga och definieras av 

Kemikalieinspektionen – det är ämnen som kan ge cancer, minska chansen att få 

barn, att foster skadas mm. 

 

I Stockholms stads kemikalieplan konstateras att ”Utfasningsämnen har så 

allvarliga egenskaper att de bör fasas ut och inte alls användas”. Det framgår 

också att barn och ungdomar ska skyddas särskilt. Ett sätt att uppnå detta är att 

förskolor byggs i linje med certifiering guld enligt certifieringsorganet Sweden 

Green Building Council (SGBC). Vi kan konstatera att nivå guld redan med 

framgång tillämpats exempelvis vid Lugnets skola i Hammarby sjöstad. Nivå 

guld innebär också tuffa krav på energianvändning och inomhusmiljö. Vi ser 

gärna att byggnaden drar nytta av solvärme/solel”. 
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§ 11 
Ny fristående förskola på Kista Äng 
Inriktningsärende 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta planeringen av en 

fristående förskola på Kista Äng och beställa förslagshandlingar av SISAB inför 

genomförandebeslut. 

 

Ärendet  
Ett nytt bostadsområde med ca 1 600 bostäder, varav ca 240 lägenheter för 

studenter, planeras på Kista Äng. Sju byggföretag har fått varsin markanvisning 

och ett förslag till detaljplan har utarbetats. Utifrån behovet av förskoleplatser 

planerar exploateringskontoret för två förskolor i Kista Äng. Den i detta ärende 

aktuella förskolan med åtta avdelningar uppförs av Skolfastigheter i Stockholm 

AB (SISAB). Den bedömda projektkostnaden är ca 65,7 mnkr. Hyra år 1 

beräknas bli ca 3,4 mnkr, vilket innebär en årshyra per barn om ca 23 700 kr. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att planeringen av en 

fristående förskola på Kista Äng fortsätter och att förvaltningen beställer 

förslagshandlingar av SISAB inför genomförandebeslut. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 oktober 2017.  

Dnr 2.6.-429-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 
Särskilt uttalande  
Ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S), ledamoten Martin Michel (MP) och 

ledamoten Anki Erdmann (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

Enligt ärendet planeras 2 förskolor på Kista Äng, varav detta är den första 

fristående förskolan med 8 avdelningar, ca 144 barn.  

 

Vi anser att höga miljökrav ska ställas på byggnader som ska vara barns dagliga 

vistelseort, och som ska användas under flera decennier framöver. 

 

Detta är i linje med Stockholms stads miljöprogram, som har högt satta mål 

exempelvis vad gäller energianvändning, giftfritt Stockholm och sund 

inomhusmiljö. Miljöprogrammet, som alla stadens nämnder ska följa, slår fast 
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att det är prioriterat att minska förekomsten av farliga ämnen på förskolor, bland 

annat genom att ställa krav i upphandling och vid byggande. 

 

Särskilt viktigt är att så kallade utfasningsämnen inte ska förekomma i 

byggnaden. Utfasningsämnen betraktas som särskilt farliga och definieras av 

Kemikalieinspektionen – det är ämnen som kan ge cancer, minska chansen att få 

barn, att foster skadas mm. 

 

I Stockholms stads kemikalieplan konstateras att ”Utfasningsämnen har så 

allvarliga egenskaper att de bör fasas ut och inte alls användas”. Det framgår 

också att barn och ungdomar ska skyddas särskilt. Ett sätt att uppnå detta är att 

förskolor byggs i linje med certifiering guld enligt certifieringsorganet Sweden 

Green Building Council (SGBC). Vi kan konstatera att nivå guld redan med 

framgång tillämpats exempelvis vid Lugnets skola i Hammarby sjöstad. Nivå 

guld innebär också tuffa krav på energianvändning och inomhusmiljö. Vi ser 

gärna att byggnaden drar nytta av solvärme/solel”. 

 

Skolgården planeras så att den är solbelyst minst några timmar per dag och att 

gårdens storlek är lämpad för det antal barn som ska vistas på gården.  
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§ 12 
Avveckling av Akalla vård- och omsorgsboende 
 

Beslut 

1. Att stadsdelsnämnden beslutar avveckla Akalla vård- och omsorgsboende 

med början under sista kvartalet 2018 och rekommenderar 

kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna beslutet. 

2. Att stadsdelsnämnden beslutar att intagningsstopp införs from.1 maj 2018 

samt uppdrar åt förvaltningen att säga upp hyresavtalet med Micasa 

Fastigheter Stockholm AB gällande Akalla vård- och omsorgsboende. 

3. Omedelbar justering.  

 
Ärendet  
Akalla vård- och omsorgsboende har ett föreläggande med vite från 

Arbetsmiljöverket. Föreläggandet innebär att verksamheten i sin nuvarande form 

inte får bedrivas efter den 31 juli 2019. Av den utredning Micasa Fastigheter har 

genomfört framgår att tjugofyra av de trettiotvå lägenheterna måste byggas om 

för att uppfylla Arbetsmiljöverkets krav. För att lägenheterna på bottenplanet i 

huset ska bli acceptabla både ur boende och omvårdnadssynpunkt måste hela 

planlösningen ändras och lägenheter slås ihop vilket skulle ge nio lägenheter 

mot nuvarande sexton. Detta betyder en minskning av antalet platser totalt i 

boendet till tjugofyra och en så liten enhet blir inte kostnadseffektiv att driva. 

Efterfrågan på lägenheter i Akalla äldreboende har minskat. För närvarande är 

fem lägenheter tomma och det finns ingen kö. I Stockholms stad totalt finns ett 

överskott på äldreboendeplatser. Kista vård- och omsorgsboende är nyrenoverat 

och har flera tomma platser vilka skulle kunna erbjudas boenden i Akalla 

äldreboende vid ev. avveckling. Med hänsyn till ovanstående föreslår förvalt-

ningen att intagningsstopp införs för Akalla äldreboende den 1 maj 2018 och att 

avvecklingen påbörjas under sista kvartalet 2018 och att hyreskontraktet med 

Micasa sägs upp.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 26 september 2017.  
Dnr 1.2.1.-316-2017 
 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     
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§ 13 
Ärendet utgår  
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§ 14 
Ökning av ärenden kopplat till hedersvåld 
Svar på skrivelse av Benjamin Dousa m.fl. (M)  

 

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

Ärendet  
Benjamin Dousa m.fl. (M) har lämnat in en skrivelse med rubriken Alarmerande 

ökning av ärenden kopplat till hedersvåld. Förvaltningen ser ökningen av 

ärenden till relationsvåldsteamet (RVT) som resultatet av ett målinriktat arbete. 

Förvaltningen arbetar sedan slutet av 2016 utifrån Stockholms stads program 

mot våld i nära relationer samt hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020. I 

förvaltningens verksamhetsplan för 2017 finns flera nämndmål direkt relaterade 

till  arbetsområdet. I socialtjänstrapporten 2016 framgår att Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd har näst flest placeringar i skyddat boende av stadens alla 

förvaltningar. I Brottsförebyggande rådets (BRÅs) nationella kartläggning av 

brott i nära relationer (2014) uppgav 6,8 procent av befolkningen att de utsattes 

för brott i en nära relation under 2012. I stadens trygghetsmätning 2017 uppger 

11 % i stadsdelsområdet att de ofta eller mycket ofta under de senaste 12 

månaderna känt oro för överfall eller våld i hemmet. I stadsdelarna Husby och 

Rinkeby är siffran 15 %. Förvaltningen befarar att ett mörkertal finns i 

stadsdelsområdet gällande antalet utsatta personer. Förvaltningen arbetar på 

olika sätt för att alla invånare som utsätts för hedersvåld eller våld i nära relation 

får det stöd de behöver. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 oktober 2017.  

Dnr 1.6.-303-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande  
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) och ledamoten Amela de la Cruz 

(L) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vi skulle vilja börja med att tacka förvaltningen för ett omfattande och bra svar 

på vår skrivelse. Frågorna är oerhört viktiga och våldet tycks tyvärr öka i 

stadsdelen. Det är helt centralt att vi reder ut orsakerna och omfattningen på 

problemet. Ökad anmälningsbenägenhet kan vara en förklaring, men det kan 

också handla om fler som lever i en pressad livssituation. Hade detta hänt i 

innerstaden så hade det varit svarta rubriker i tidningarna, nu finns risk att det 
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möts av en axelryckning. Men det kan vi inte acceptera. Med detta sagt anser vi 

fortfarande att förvaltningen och den rödgröna majoriteten kan göra mer för att 

stävja hedersrelaterad brottslighet samt arbeta mer preventivt. 

Ersättaryttrande 1 
Ersättaren Banar Sabet (C) anförde att om hon tjänstgjort i nämnden hade hon 

ställt sig bakom moderaternas och liberalernas särskilda uttalande.  

Ersättaryttrande 2 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anförde att om hon tjänstgjort i nämnden hade hon 

ställt sig bakom moderaternas och liberalernas särskilda uttalande.  
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§ 15 
Revidering av delegationsordningen 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner föreslagna ändringar i delegationsordningen.  

 

Ärendet  
Enligt 6 kap. 33-38 §§ kommunallagen (KL) får en nämnd, med vissa 

begränsningar, uppdra åt ett utskott, en ledamot eller ersättare i nämnden eller åt 

en anställd i förvaltningen att på nämndens vägnar besluta i ett visst ärende eller 

i en viss grupp av ärenden. Stadsdelsdirektören har beslutanderätt i alla ärenden 

som är delegerade till tjänsteman. Stadsdelsdirektören har även rätt att i sin tur 

vidaredelegera beslutanderätten till annan tjänsteman. I kolumnen ”Lägsta 

delegat” i delegationsordningen anges den lägsta beslutsnivå som stadsdels-

direktören kan vidaredelegera till.  Överordnad chef upp till stadsdelsdirektör 

har motsvarande beslutanderätt. Förvaltningen föreslår ändringar i delegations-

ordningen inom kapitel 1. Allmänna ärenden, kapitel 4. Lokal, miljö och IT, 

kapitel 5. Förskola, kapitel 6. Socialtjänst – barn och ungdom samt kapitel  

7-11. Socialtjänst – vuxna. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 oktober 2017.  

Dnr 1.1.-362-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  
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§ 16 
Avveckling av förskolan Fornby inom Kvarnens förskolor 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Förskolan Fornby inom Kvarnens förskoleenhet omfattar fyra avdelningar och 

ligger på Fornbyvägen 13-15 i Rinkeby. Då hyresavtalet löpte ut 2016-09-30 sa 

fastighetsägaren, Carnegie, upp avtalet för villkorsändring. Anledningen var att 

fastigheten skulle renoveras. Verksamheten på Fornbyvägen evakuerades till den 

nyuppförda förskolan Bergsgården, Bredbyplan 34 under sommaren 2016. 

Förvaltningen har haft en löpande dialog med fastighetsägaren om renoveringen 

i syfte att teckna nytt hyresavtal för förskoleverksamhet. Renoveringen av 

lokalerna är omfattande och hyreskostnaderna beräknas därför öka väsentligt i 

ett nytt avtal. Förvaltningens bedömning är att behovet av förskoleplatser i 

Rinkeby väl kan tillgodoses av de förskolor som idag finns i stadsdelen. Familjer 

som önskar förskoleplats kan få det vid önskad tidpunkt. Med hänsyn tagen till 

de ökade kostnaderna för lokalerna på Fornbyvägen och att behovet av förskola 

kan tillgodoses av övriga förskolor i området avstår förvaltningen från att teckna 

nytt hyresavtal och verksamheten på Fornbyvägen 13-15 avvecklas.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 29 september 2017.  

Dnr 4.3.-455-2017  
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§ 17 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter     
 

Inkommen skrivelse 
Socialbidrag till dem som undanhåller sig utvisningsbeslut, Benjamin Dousa 

m.fl. (M) 

 

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 18 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 7 september 2017 till och med den  

11 oktober 2017.  
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§ 19 
Konferenser och utbildningar  
 
Beslut  
Samtliga ledamöter och ersättare i nämnden får delta i en presentation av 

förvaltningens förslag till verksamhetsplan med budget för år 2018. 

Presentationen hålls på Middlepoint Meetings i Kista den 13 november 2017 

klockan 12.00-17.00.  

 

Deltagarna får dagarvode samt ersättning för förlorad arbetsinkomst vid behov.  
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§ 20 
Protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljö  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljös  

sammanträde den 13 september 2017. 
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§ 21 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 13 september 

2017. 
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§ 22 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den  

13 september 2017. 
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§ 23 
Anmälan av delegationsbeslut     
 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 
Ärendet 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2017-09-14 Studiebesök på Rudolfs 

servicehus i Helsingfors som i 

projektform hyr ut lägenheter till 

unga. 

Dnr: 1.2.1.-123-2017 

Godkänns Gunilla Davidsson 

tf. stadsdelsdirektör  

2017-10-05 Studiebesök i Eindhoven, 

Nederländerna under våren 2018 

för fem medarbetare, kopplat till 

den översyn som nyligen 

påbörjats om outhyrda lägenheter 

i servicehus för unga . 

Dnr: 1.2.1.-123-2017 

Godkänns Gunilla Davidsson 

tf. stadsdelsdirektör  

2017-10-16 Verksamhetsplan med budget för 

idéburet offentligt partnerskap 

med Fryshuset Husby 

Dnr: 1.2.5.-613-2016 

 Verner Stadthagen 

tf. ordförande styrgrupp 

IOP 
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§ 24 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.   
 

Inga inkomna rapporter eller protokollsutdrag fanns att anmäla. 
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Bilaga 1 

Stadsdelsnämndens sammanträde den 26 oktober 2017  

Närvaro vid omedelbart justerade beslut §§ 3, 4 och 12 

 

X = närvarande vid handläggningen av samtliga omedelbart justerade paragrafer.  

 Parti Namn Närvaro §§ Tjänstgörande 

ersättare 

Ordförande  S Elvir Kazinic       X  

Vice ordförande  M Benjamin Dousa       X  

     

Ledamöter S Kerstin Aggefors        X  

 S Staffan Svärd       X  

 S Galina Monsalves Leal       X  

 MP Martin Michel       X  

 MP Ahmet Music  XXX         X Lara Siadat 

 V Anki Erdmann         X  

 M Aleks Sakala        X  

 M Tatjana Kovacic       X  

 M Kerstin Thufvesson       X  

 M Mats Rydelius       X  

 L Amela de la Cruz       X  

   

 

  

Ersättare S Estanislao Mboro       X                       

 S Soma Amin       X                      

 S Daniel Katebi -                       

 S Kyllikki Iroegbu       X  

 MP Vakant    

 MP Lara Siadat                       X 

 V Leo Ahmed -   

 M Basit Choudhury       X                       

 M Kahin Ahmed       -  

 M Jean-Robert Nino       X  

 L Vakant   

 C Banar Sabet        X  

 KD Sofia Tahko       X  

Tjänstemän     

Stadsdels-

direktör  

 Ulla Thorslund       X  

Kanslichef  Johan Hernman     § 12  

Ekonomichef  Alex Baena     § 12  

Avdelningschef  Ulrika Axelsson    § 4, 12  

Avdelningschef  Susanne Tengberg      § 12   
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tf Avdelningschef  Annika Björklund      § 12  

tf Avdelningschef  Aila Laukkonen      § 12  

tf Avdelningschef  Anita Widell        -  

Nämndsekr.   Tove Nilsson        X  

Adm.sekr.   Monica Holst       § 12  

     

Personal-

företrädare 

    

Kommunal  Riitta Eddib      § 12  

Vision  Ata Hosseini      § 12  

SACO  Ebba Prytz      § 12  

 

 

 

 

 

 

 

 


